
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 24. september 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 268 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 268:  

”Ministeren bedes oplyse, hvorvidt ekspertrådet af Region Hovedstaden og Region 

Sjælland har fået til opdrag, at det ikke er til diskussion, hvorvidt Sundhedsplatfor-

men skal videreføres?” 

 

Svar: 

Da det er landets regioner, der har ansvar for sygehusenes drift, herunder også ind-

køb, implementering, drift og eventuel afvikling, tilpasning eller optimering af it-sy-

stemer der anvendes på sygehusene, kan jeg som Sundheds- og Ældreminister alene 

forholde mig til det kommissorium, der er blevet fremlagt i forbindelse med Region 

Hovedstadens nedsættelse af ekspertrådet.  

 

Af kommissoriet fremgår bl.a., at forligskredsen for regionens budgetaftale for 2019 

noterede at: 

 

”Med vores iŶvesteriŶger sigŶalerer vi til vores ŵedarbejdere og til oŵverdeŶeŶ, at vi 
ønsker at beholde Sundhedsplatformen.”. 
 

Det fremgår herefter i kommissoriet, at: 

 

”Det er således også en grundlæggende præmis for Ekspertrådets arbejde.”  

 

 

Med venlig hilsen 
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